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§ 119  

Val av justerare 
-- -- 

Beslut  
Lejla Radovic (S) och Anni Juhl Nielsen (SD) utses att justera protokollet.  

 

4S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 2
4d

0f
86

5-
a9

8a
-4

b0
3-

a9
ea

-3
20

18
d1

4d
2d

d



Kommunstyrelsen 
Sammanträdesprotokoll 

2024-09-10 
 

 
 

§ 120  

Fastställande av dagordning 
-- -- 

Beslut  
Kommunstyrelsen godkänner dagordningen med nedanstående ändringar.  

Sammanfattning   
Följande ärende utgår från dagens sammanträde: 

Köp av Del av Kronobäck 1:8 

Dagens ärenden hanteras i följande ordning: 

§ 119 Val av justerare 

§ 120 Fastställande av dagordning 

§ 121 Ställningstagande expropriation Hamnen 1 

§ 122 Delårsrapport - Redovisning från nämnder som prognostiserar 
budgetunderskott 

§ 123 Månadsbokslut  

§ 124 Informationshanteringsplan för ekonomiavdelningen 

§ 125 Ramflytt från kommunstyrelsen till barn- och utbildningsnämnden gällande 
Oknö Naturförskola 

§ 126 Budget 2025, Ekonomisk flerårsplan 2026-2027 

§ 127 Genomlysning av socialförvaltningen för en budget i balans 

§ 128 Granskning av kommunstyrelsens styrning och uppföljning av den tekniska 
förvaltningen 

§ 129 Överföring av skolhälsovårdsjournaler till annan kommun läsåret 2024/2025 

§ 130 Nedläggning av Mönsteråsgymnasiet 

§ 131 Dataskyddsombud för kommunstyrelsen 

§ 132 Varumärkesskydd för Mönsterås kommun 

§ 133 Införande och utveckling av digital post 

§ 134 Brottsofferjouren - Samarbetsavtal 

§ 135 SITHS-kort inom Mönsterås kommun 

§ 136 Medborgarförslag - Öppna nämndsammanträden 

§ 137 Medborgarförslag - Stadsportar  

§ 138 Medborgarförslag - Laddstationer för elbilar 

§ 139 Medborgarförslag - Sänkt hastighet i Mönsterås 

§ 140 Medborgarförslag - Ändring av körriktning 

§ 141 Motion - Solenergiproduktion 

§ 142 Motion - Ansluta kommunen till "Ung omsorg" 

5S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 2
4d

0f
86

5-
a9

8a
-4

b0
3-

a9
ea

-3
20

18
d1

4d
2d

d



Kommunstyrelsen 
Sammanträdesprotokoll 

2024-09-10 
 

 
 

§ 143 Motion - Öppettider för ställplatser i Mönsterås hamn 

§ 144 Delfinansiering Industrins Ostkust Centrum (IOC) 

§ 145 Räddningstjänst Sydost - Revisionsberättelse och årsredovisning 2023 

§ 146 Ansökan om medfinansiering - Vållö fiskevårdsområde, brygga Estenäs 

§ 147 Delegationsbeslut 2024 

§ 148 Kommunchefen informerar 

§ 149 Meddelanden 

§ 150 Övriga frågor 
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§ 121  

Ställningstagande expropriation Hamnen 1 
Diarienummer: 2023/81 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande: 

1. I första hand försöka nå en frivillig överenskommelse med tomträttsinnehavaren. 
 

2. Om ej överenskommelse träffats innan 2025-01-31 söka regeringens tillstånd till 
expropriation av Hamnen 1. 
 

3. Ansöka om stämning angående expropriation så snart regeringens tillstånd enligt 
punkt 2 föreligger. 
 

4. Kommunstyrelsen ges i uppdrag att ansöka om tillstånd till expropriation hos 
regeringen och när förutsättningar föreligger ansöka om stämning. 

Under förutsättning att kommunfullmäktige tagit beslut enligt ovan, beslutar 
kommunstyrelsen för egen del att ge tekniska förvaltningen i uppdrag att utföra nämnda 
åtgärder.  

Detta beslut ersätter tidigare kommunstyrelsebeslut (2023-04-11) i ärendet 2023/81. 

Sammanfattning   
En detaljplan över området vann lagakraft 2021. Bostäder, parkering och ett allmänt kajstråk 
med en mindre torgyta har därefter anlagts i den södra delen av planområdet.  

Under flera år har kommunen förhandlat med Swedish agro med syftet att Mönsterås 
kommun ska överta fastigheten Hamnen 1. Mönsterås kommun är fastighetsägare men 
fastigheten är upplåten med tomträtt till Swedish agro med möjlighet uppsägning först år 
2045.  

Flera fastigheter har föreslagits och visats upp för representanter för Swedish agro men 
företaget har inte visat intresse att flytta. Även diskussion om utköp har skett, men 
kommunen och företaget står väldigt långt ifrån varandra i värdering av Hamnen 1.  

Expropriering av mark innebär att fast egendom kan tas i anspråk mot fastighetsägarens vilja.  
I detta fall avses expropriering med stöd av exproprieringslagen. Förfarandet är då att 
tillstånd söks hos regeringen för expropriation. Efter beslut om expropriering av regeringen 
ska en så kallad stämningsansökan lämnas in till mark- och miljödomstolen som ska besluta 
om expropriationsersättningen. Tekniska förvaltningen bedömer att process från ansökan till 
regeringen sker till beslut är minst 24 månader, med reservation att tidplaner i 
exproprieringsprocesser är svåra att uppskatta.  

Ärendets behandling 
KSAU 2023-03-21, KSAU 2023-04-04, KS 2023-04-11, KF 2023-04-24, KSAU 2024-08-13 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag  
Beslut KSAU 2024-08-13   
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KS 2023/81 Mönsterås Hamnen 1 - Skrivbordsvärdering  

Beslut KF 2023-04-24 
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§ 122  

Delårsrapport - Redovisning från nämnder som prognostiserar 
budgetunderskott 
Diarienummer: 2023/130 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen: 

1. uppmanar nämnderna att fortsätta bedriva effektiviseringsarbete.  
 

2. uppdrar till socialnämnden, kommunledningsförvaltningen och tekniska förvaltningen 
att inkomma med bedömning av nettobesparingar för de åtgärder som presenterats.  

Sammanfattning   
Den 10 juni uppmanade kommunfullmäktige samtliga nämnder som prognostiserar 
underskott i delårsbokslutet att inkomma till kommunstyrelsen med besparingsförslag senast 
2024-08-27. Besparingsförslagen skulle även kompletteras med konsekvensanalys.  

Kommunfullmäktige gav också kommunstyrelsen i uppdrag att se över möjliga 
omprioriteringar och kostnadsbesparande åtgärder och ta ställning för att hantera 
disponering av resultatutjämningsreserven. Utöver detta gavs samtliga nämnder i uppdrag 
att redovisa vilka riktade statsbidrag som har tagits bort och hur det har påverkat 
verksamheten. 

Vid dagens sammanträde redovisar barn- och utbildningsförvaltningen, socialförvaltningen 
och kommunledningsförvaltningen ovanstående uppdrag. 

Ärendets behandling 
KSAU 2024-08-27 

Dagens sammanträde  
Förslag till beslut 
Anders Johansson (C) yrkar på att uppmana nämnderna att fortsätta bedriva 
effektiveringsarbete.  

Robert Rapakko (S) yrkar på att uppdra till socialnämnden, kommunledningsförvaltningen och 
tekniska förvaltningen att inkomma med bedömning av nettobesparingar för de åtgärder som 
presenterats. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslagen från Anders 
Johansson (C) och Robert Rapakko (S). 

Beslutsunderlag  
Beslut KF 2024-06-10 
Beslut KSAU 2024-08-27 
Beslut BUN AU 2024-08-21 
KS 2023/130 Delårsrapport 202404  
KS 2023/130 Bilaga 1 - Nämndernas redovisning  
KS 2023/130 Bilaga 2 - Redovisning av tilldelade uppdrag  
KS 2023/130 Risk- och konsekvensanalys, åtgärder delårsbokslut 
KS 2023/130 BUNs besparingsförslag kraftigt minska prognostiserat underskott april 2024 
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KS 2023/130 Effektiviseringar 2024 KLF Presentation KSAU 
KS 2023/130 SN presentation KSAU 
KS 2023/130 Effektiviseringar TF 2024 Presentation KSAU 
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§ 123  

Månadsbokslut 
Diarienummer: 2023/130 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott lägger informationen till handlingarna.  

Sammanfattning   
Sara Johansson, ekonomichef, informerar om månadsbokslut för maj och juli månad.  
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§ 124  

Informationshanteringsplan för ekonomiavdelningen 
Diarienummer: 2024/260 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen godkänner framtagen informationshanteringsplan för 
ekonomiavdelningen. 

Sammanfattning   
Framtagen informationshanteringsplan för ekonomiavdelningen med information om 
registrering och gallringsregler för räkenskapsinformation och andra aktuella underlag. Den 
nya informationshanteringsplanen ersätter tidigare arkivplan. 

Ärendets behandling 
KSAU 2024-08-27 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag  
Beslut KSAU 2024-08-27  

KS 2024/260 Utkast till informationshanteringsplan för ekonomiavdelningen 
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§ 125  

Ramflytt från kommunstyrelsen till barn- och 
utbildningsnämnden gällande Oknö Naturförskola 
Diarienummer: 2023/130 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar om en tillfällig ramflytt på 1,0 mnkr i budget 2024 med anledning 
av att Oknö naturförskola ej kommer att stängas ner. Ramflytten ska ske från 
kommunledningsförvaltningen till barn- och utbildningsnämnden. 

Sammanfattning   
I enlighet med ”Utökad budgetrapport Budget 2024, plan 2025-2026” ska barn- och 
utbildningsnämnden tillföras en tillfällig ramökning på 1,0 mnkr om Oknö Naturförskola inte 
stängs ner. Under 2024 kommer förskolan inte att stängas, varvid en ramflytt från 
kommunledningsförvaltningen till barn- och utbildningsnämnden ska genomföras.   

Ärendets behandling 
KSAU 2024-09-03 

Dagens sammanträde  
Beslutsgång 
Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Protokollsanteckning 
Anni Juhl Nielsen (SD) lämnar följande protokollsanteckning: 

” Sverigedemokraterna ställer sig bakom förslaget om ramflytt på 1,0 mnkr i budget 2024. Vi 
vill även nämna att budgetunderskottet för Oknö Naturförskola troligen inte helt når upp till 1 
mnkr. Vi anser också att mer kan göras för att förskolan ska uppnå en budget i balans.” 

Beslutsunderlag  
KS 2023/130 Utökad Budgetrapport 2024, plan 2025-2026 

Beslut KSAU 2024-09-03 
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§ 126  

Budget 2025, Ekonomisk flerårsplan 2026-2027 
Diarienummer: 2023/387 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige: 

1. Att anta ramar för budget 2025 samt ekonomisk flerårsplan 2026-2027 

2. Att i övrigt lägga budgetdokumentet till handlingarna 

3. Att ge kommunstyrelsen under år 2025 rätt att nyupplåna, det vill säga öka kommunens 
skulder med totalt 62,0 mnkr 

4. Att ge kommunstyrelsen under år 2025 rätt att omsätta lån, det vill säga låna upp belopp 
motsvarande belopp på de lån som förfaller till betalning under 2025 

Sammanfattning   
Enligt kommunallagen ska alla kommuner upprätta en budget för kommande kalenderår. 
Budgeten ska innehålla en plan för verksamheten och ekonomin under budgetåret. Av planen 
ska det framgå hur verksamheten ska finansieras och hur den ekonomiska ställningen 
beräknas vara vid budgetårets slut. 

Budgeten ska innehålla mål och riktlinjer som är av betydelse för god ekonomisk hushållning, 
både för verksamheten och för ekonomin. Vidare ska budgeten innehålla en plan för 
ekonomin för en tre-årsperiod där budgetåret är periodens första år. 

Den 10 juni beslutade kommunfullmäktige: 

”Kommunfullmäktige återremitterar ärendet med stöd av 5 kap. 50 § kommunallagen, 
minoritetsåterremiss, med följande motivering: 

’Socialdemokraterna och Vänsterpartiet anser att budgetproscessen behöver behandla en 
helhet vad gäller fördelning och ramsättning för nämnderna. Det bör vara grunden i ett 
arbete inom ramen för god ekonomisk hushållning. Alliansen har varit tydliga med att man 
inte ämnar förändra ramarna för Socialnämnden i juni utan återkomma med förändringar till 
budgetrapporten. Samtidigt fördelas de tillgängliga medlen och handlingsutrymmet 
försvinner. 

Vi anser att Socialnämndens ekonomiska situation föranleder att vi måste väga in den i 
ramsättningen av budget 2025. Vi litar inte heller blint på Alliansens kraft att på allvar agera 
för att komma tillrätta med verksamheternas ekonomiska utmaningar. Därav återremitterar 
vi rambudgeten i sin helhet till budgetberedningen.’” 

Ärendet tas nu upp för behandling igen. 

Ärendets behandling 
KSAU 2024-04-09, KSAU 2024-04-23, KSAU 2024-05-07, KSAU 2024-05-14, KSAU 2024-05-21, 
2024-05-28, KS 2024-05-28, KF 2024-06-10, KSAU 2024-09-03 

Dagens sammanträde  
Förslag till beslut på mötet 
Anders Johansson (C) föreslår att besluta i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Robert Rapakko (S) föreslår att besluta i enlighet med Röd valsamverkans budgetförslag.  
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Beslutsgång 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet 
med Anders Johanssons (C) förslag.  

Omröstning begärs 
Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång. 
Ja-röst för förslaget från Anders Johansson (C) 
Nej-röst för förslaget från Robert Rapakko (S)  

Ledamot/tjänstgörande ersättare Ja-röst Nej-röst Avstår 

Robert Rapakko (S)  X  

Jens Robertsson (C) X   

Erik Jonsson (S)  X  

Anni Juhl Nielsen (SD)   X 

Åsa Ottosson (M) X   

Renée Solstad (S)  X  

Katarina Johansson (C) X   

Lejla Radovic (S)  X  

Christer Olsson (SD)   X 

Madeleine Rosenqvist (KD) X   

Michael Pettersson (S)  X  

Thomas Halkjaer (C) X   

Anders Johansson (C) X   

Summa 6 5 2 

 

Omröstningsresultat 
Med 6 ja-röster för förslaget från Anders Johansson (C), 5 nej-röster för förslaget från Robert 
Rapakko (S) och två ledamöter som avstår bifaller kommunstyrelsen förslaget från Anders 
Johansson (C). 

Reservationer 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiets ledamöter reserverar sig till förmån för eget förslag.  

Protokollsanteckning 
Robert Rapakko (S) lämnar följande protokollsanteckning: 

”Socialdemokraterna och Vänsterpartiet reserverar sig till förmån för eget förslag då 
Alliansens förslag är ofullständigt. ” 

Anni Juhl Nielsen (SD) lämnar en protokollsanteckning, se bilaga 1. 

Beslutsunderlag  
KS 2023/387 Budgetdokument EK-Budget 2025 plan 2026-2027 KSAU 2024-05-28, alliansens 
förslag 

KS 2023/387 S och V Budget 2025, EFP 2026-2027 
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Kommunstyrelsen 
Sammanträdesprotokoll 

2024-09-10 
 

 
 

Beslut KSAU 2024-09-03  

Protokollsanteckning Anni Juhl Nielsen SD 2024-06-10 

Beslut KF 2024-06-10 
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Budgetdokument Sverigedemokraterna 2025 

Kommunledningsförvaltningen 

En fortsatt satsning på ungdomscoacherna efter juni 2025 är en viktig trygghetsfrämjande insats 
och samtidigt en satsning på arbetet mot psykisk ohälsa. En samordnare för att få till samverkan 
enligt SSPF är viktig för att vi ska kunna få ännu bättre effekt av insatsen ungdomscoacher.


Sverigedemokraterna vill även betona vikten av regelbundna uppföljningar i kommunstyrelsen om 
hur arbetet fortskrider. Uppföljningen bör ske genom att polis och folkhälsosamordnare har en 
stående punkt på dagordningen på kommunstyrelsens möten. Troligen kommer 
ungdomscoacherna eller annan liknande verksamhet (fältassistenter?) att behövas i kommunens 
verksamhet under ett antal år framöver. Vi kan först avsluta insatsen när vi har sett resultat som vi 
tror är bestående över tid.


Vi anser att ökad videoövervakning enligt tidigare lagd motion omedelbart kommer i kraft för att 
öka säkerheten i vår kommun.


I stället för sommarlovsbusskort till skolungdomar bör kommunen, till samma målgrupp, överväga 
gratis inträde till Vattenpalatset under sommarlovet. Alternativt sommarlovsbusskort inom 
kommunen. Mönsterås Kommun är en attraktiv kommun för semesterfirare och det pågår många 
aktiviteter inom kommunen under sommaren.


Det är också självklart för Sverigedemokraterna att kommunledningsförvaltningen ska få en 
resursförstärkning för att kunna höja IT- säkerheten i kommunens verksamhetssystem. 

En hög nivå på IT-säkerheten kan förhoppningsvis minska de negativa effekterna av en eventuell 
IT-attack mot kommunen.


Tekniska förvaltningen 

Som en följd av krig i vårt närområde, samt tidigare regeringars avveckling av fullt fungerande 
kärnkraftsreaktorer, har vi upplevt en prisstegring på el och fjärrvärme. Tekniska förvaltningen ska 
få en ramökning som kompenserar för den högre prisnivån.


Av tradition är vinterväghållningen ofta underfinansierad i budgeten. Rimligt är att ändra på detta. 
Skulle vi något år hamna i den situation att snön uteblir kan avsatta budgetmedel till 
vinterväghållning överföras till annan behövande förvaltning.


Sverigedemokraterna anser att kommunen bör överväga att använda diesel i stället för HVO. Det 
skulle innebära en besparing för förvaltningen. Vi ifrågasätter om den marginella påverkan som 
kommunens HVO användning har på klimatet är värd priset - pengarna kanske gör större nytta i 
socialförvaltningen? I socialförvaltningen kan samma pengar användes till att undvika vissa 
avgiftshöjningar för brukarna. Samtidigt som den HVO som inte används av Mönsterås Kommun 
kan göra klimatnytta genom att användas av någon annan.


Miljö- och byggnadsnämnden 

Sverigedemokraterna anser att kommunen bör överväga om t.ex. tjänsten som kommunekolog 
kan delas mellan flera kommuner. Kommunen skulle då fortfarande kunna få experthjälpen i 
ansökningsprocessen om projektmedel inom området naturvård samtidigt som kostnaden för 
tjänsten skulle minska för Mönsterås Kommun. 


Vi anser att man bör överväga att slå ihop Miljö- och byggnadsförvaltningen med Tekniska 
förvaltningen. Vi tror att samordningsvinster kan göras och att resurser därmed kan frigöras till 
verksamhet inom annan behövande förvaltning.


Bilaga 1, protokollsanteckning Anni Juhl Nielsen (SD)
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Kommunens miljömål bör anpassas till verkligheten så att det blir möjligt att nå målen. Därefter 
kan vi sätta nya mål.


Kultur- och fritidsnämnden 

Vi välkomnar satsningen på förstärkning av föreningsverksamheten! Satsningen betyder mycket 
för kommunens föreningsliv!


Barn- och utbildningsnämnden 

Vård, skola och omsorg är grundpelare i välfärden. 

Besparingar som drabbar verksamheten för våra barn bör undvikas. Valmöjligheter för familjerna 
bör finnas inom barnomsorgen. Alla barn är inte stöpta i samma form. Sverigedemokraterna 
motsätter sig en stängning av Oknö Naturförskola. Verksamheten på förskolan håller en hög 
kvalitet och barnen får med sig ett natur-och miljötänk som de bär med sig resten av deras liv. 
Personalen trivs bra på arbetsplatsen och sjuktalen är låga. Att stänga ner en fin och 
välfungerande verksamhet är irrationellt och riskerar att generera merkostnader någon annanstans 
i kommunens verksamhet. Vi tror också på att en naturförskola kan bidra till att Mönsterås 
Kommun fortsätter att vara en attraktiv boendekommun för barnfamiljer. Det är olyckligt för 
förskolan att ständigt befinna sig under ett hot om nedläggning. Vi förespråkar att förskolan bör 
finnas åtminstone under fem år. Då skulle troligen fler barnfamiljer välja att ha sina barn på 
förskolan.


Kostnaderna för skolskjuts skjuter i höjden och Sverigedemokraterna ser gärna att vi närmare 
undersöker orsakerna bakom detta. Vi ser gärna en diskussion om alternativ till skolskjutsen som 
den är organiserat idag. Kan flera barn cykla till skolan på ett säkert sätt? Våra vanor grundläggs 
tidigt i livet och man kanske kan stärka folkhälsan genom att flera barn tidigt får vanan att cykla till 
skolan. 


Socialnämnden 

Vård, skola och omsorg är grundpelare i välfärden. Socialnämnden ansvarar för ungefär en 
tredjedel av kommunens totala driftsbudget. Nämnden har under flera år haft svårt att nå en 
budget i balans och efter sommaren kommer en genomlysning att göras av socialnämndens 
ekonomi. Den styrande minoriteten vill invänta utredningen innan beslut fattas om en eventuell 
ramökning till socialförvaltningen.

Sverigedemokraterna valde i budgetprocessen hösten 2023 att göra en återhållsam ramökning för 
socialförvaltningen med hänvisning till att förvaltningen behöver göra ett arbete för att få kontroll 
över sina kostnader. Vi anser att de åtgärder som hittills har vidtagits för att minska kostnader 
relaterade till höga sjuktal, övertidsersättningar med mera inte har fått den önskade effekten. Vi 
har till exempel noterat att flera chefer har anställts i förvaltningen, men vi har inte kunnat se att 
det har bidragit till en bättre kostnadskontroll. Snarare har kostnaderna ökat i form av löner. Detta 
bör undersökas och åtgärder tagas.

Vi ser fram emot den genomlysning som kommer att göras av förvaltningens ekonomi. Vi ser att 
ett förändringsarbete behöver göras. Vi hoppas att man i det arbetet engagerar medarbetarna i 
förvaltningen. Vi ser gärna att man tittar på Emmabodamodellen och beaktar beaktar följande 
visdomsord:

”As humans, if we are not part of the loop - it is definitely doomed….to failure.”


Socialförvaltningen står inför stora utmaningar med en åldrande befolkning, ett pågående arbete 
med nära vård, svårigheter att rekrytera utbildat och kvalificerad personal.


Vi bedömer att socialförvaltningen kommer att behöva en ramökning i budget 2025. Behovet kan 
vara så stort som 30 mnkr.(?) En så stor satsning på socialförvaltningen har kommunen inte råd 
med utifrån de intäkter kommunen har idag.
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Sammanfattning 

Sverigedemokraterna anser att de ramökningar som föreslås i alliansens budgetförslag är rimliga 
och väl avvägda. Samtidigt vet vi att budgetförslaget från alliansen inte är fullständigt då det 
saknas ett förslag om ramökning till socialnämnden. Vi bedömer att det efter genomlysningen av 
socialförvaltningens ekonomi framkommer ett behov av en ramökning på ett mångmiljonbelopp. 
En sådan ramökning måste finansieras och vi föreslår i vår budgettext områden i övriga 
förvaltningar som vi anser man kan titta mera på.


Vi ser också ett behov av att undersöka om kommunen kan öka sina intäkter. Ett sätt att öka 
intäkterna är genom att vi blir ännu bättre på att tillsammans med Länsstyrelsen, närliggande 
kommuner, Kustlandet och regionen söka EU-bidrag. 


Vi ser möjligheter att få fler turister till kommunen genom satsningar på ställplatser för husbilar 
och båtplatser för båt turister. Naturturismen kan utvecklas mera och generera förtjänster såsom 
ökad handel mm.


Under de kommande åren kommer kriminalvården att bygga ut sin verksamhet. 
Sverigedemokraterna anser att kommunen ska söka sig till samarbete med kriminalvården då det 
kan generera arbetstillfällen och ökad handel i kommunen.
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Kommunstyrelsen 
Sammanträdesprotokoll 

2024-09-10 
 

 
 

§ 127  

Genomlysning av socialförvaltningen för en budget i balans 
Diarienummer: 2024/208 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen bordlägger ärendet.  

Sammanfattning   
Renée Solstad (S), Michael Pettersson (S), Lejla Radovic (S), Erik Jonsson (S) och Robert 
Rapakko (S) föreslog i en motion:  

1. att Mönsterås kommun skyndsamt genomför en genomlysning av socialförvaltningen 

2. en extern part tas in för att genomföra processen 

Socialförvaltningen har under längre tid arbetat med underskott i verksamheterna och ett 
antal åtgärder har genomförts. Under 2024 tillträdde en ny socialchef den 1 april. 

Kommunfullmäktige biföll motionen och uppdrog till kommunstyrelsen att uppdra till 
kommunchefen att hitta en lämplig extern part för att genomföra en genomlysning. 

En förstudie till utredning har genomförts. Studien sammanfattas enligt nedan: 

• ”Förstudien visar på omfattande brister i ledarskapet på samtliga nivåer och detta 
påverkar personalens följsamhet till beslut. Politiska företrädare har ställt mycket 
krav men återkopplingen på dessa krav har varit begränsad. Politiska företrädare har i 
flera delar enligt vår bedömning givit förvaltningen bra resurser men det har inte 
hjälpt. Hur man skall stärka ledarskapet i förvaltningen måste genomlysas.  

• Det ekonomiska ansvarstagandet måste styras upp och efterfrågade uppgifter måste 
lämnas in. En tydlig plan för detta bör upprättas snarast.  

• Uppföljning av samtlig verksamhet måste förbättras för att kunna styra 
verksamheten i önskvärd riktning. 

• Roller och mandat inom hela chefsorganisationen bör genomlysas.  
• Förväntningarna på de olika nivåerna i organisationen måste tydliggöras och 

genomlysas. 
• Resursfördelningssystemet måste åtgärdas och fungera på ett bättre sätt. Detta 

gäller på både nivån biståndshandläggare samt inom verkställighet. Detta bör 
genomlysas. 

• Styrning av kvalitetsarbetet måste genomlysas från grunden. Detta fungerar inte 
idag.  

• Samverkan mellan HR och förvaltningen måste genomlysas då detta är ett område 
som många påtalar inte fungerar idag.” 
 

I ärendet redovisas hur långt uppdraget har kommit och hur kommunchefen ämnar fortsätta.  

Ärendets behandling 
KS 2024-05-14, KSAU 2024-06-04, KSAU 2024-06-18, KS 2024-09-10 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att ärendet bordläggs.  
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Beslutsunderlag  
KS 2023/388 Förstudie genomlysning av socialförvaltningen  

Beslut KSAU 2024-06-18  
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§ 128  

Granskning av kommunstyrelsens styrning och uppföljning av 
den tekniska förvaltningen 
Diarienummer: 2023/205 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen lämnar yttrandet till kommunens revisorer.  

Sammanfattning   
KPMG har av Mönsterås kommuns revisorer fått i uppdrag att granska kommunstyrelsens 
styrning och uppföljning av den tekniska förvaltningen. Uppdraget ingår i revisionsplanen för 
år 2023. Granskningen har syftat till att bedöma om kommunstyrelsen styr och följer upp den 
tekniska förvaltningen på ett ändamålsenligt och tillräckligt sätt. Ett yttrande har lämnats 
men kommunens lekmannarevisorer har begärt kompletterande svar på punkterna 1,2 och 5. 

Rapporten kom till följande slutsatser och rekommendationer till kommunstyrelsen: 

1. Ta fram specifika mål för tekniska förvaltningen som tydliggör kommunstyrelsens 
ambition och riktning för verksamheten.   

2. Ta fram en samlad verksamhetsplan/styrande dokument för tekniska förvaltningen 
inklusive verksamhetsmål och mätetal för uppföljning, samt följa upp detta vid del- 
och årsredovisningar.   

3. Förtydliga delegationsordningen vad gäller att hänvisning sker till rätt paragraf i 
kommunallagen vid delegering av beslutanderätt till förvaltningschef.   

4. Säkerställa att återrapportering av delegationsbeslut sker vid nästkommande 
sammanträde i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. I detta även 
beakta att kommunstyrelsens protokoll bör utformas så att det är möjligt att ta reda 
på vilka delegationsbeslut som anmälts vid respektive sammanträde.  

5. Uppmärksamma fullmäktige att kommunstyrelsens reglemente behöver tydliggöras 
vad gäller deras ansvar för samtliga verksamhetsdelar inom tekniska förvaltningen, 
utöver de uppgifter som anges utifrån gällande speciallagstiftning. 

Yttrande 
Revisionsrapporten har kommit fram med ett antal rekommendationer som nämns nedan i 
sammanfattningen som punkt 1-5. Kompletterande svar för punkterna 1,2 och 5 lämnas 
nedan. 

1. Merparten av den tekniska verksamheten styrs via den av kommunfullmäktige 
beslutade investeringsbudgeten och rapportering sker till kommunstyrelsen. 
Budgeten innehåller mål och uppdrag där främst uppdrag ges åt tekniska 
förvaltningen. Det finns dessutom ett stort antal, politiskt antagna styrdokument för 
verksamheten som bland annat; Investeringsbudgeten, sju övergripande budgetmål 
och riktade uppdrag i budgetdokumentet, översiktsplan, 
bostadsförsörjningsprogram, avfallsplan, vattentjänstplan, lokala miljömål, ABVA 
(allmänna bestämmelser för VA) samt detaljplaner  (pekas mar ut som gata eller 
annan allmän plats i detaljplan ska tekniska förvaltningen i enlighet med PBL bygga ut 
gatorna och allmän platsmark såsom parker, natur och torg och även underhålla 
dessa). 
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2. Ett antal av de styrande dokumenten nämns ovan under punkt 1. Dock finns 
ytterligare politiskt antagna dokument som bland annat: 

• Kart- och mätrutiner (hur kommunens mät och kartverksamhet ska bedrivas) 
• GIS-strategi (hur kommunens GIS-verksamhet ska bedrivas) 
• Ortsanalys Timmernabben (analys och handlingsplan med fysiska åtgärder i miljön för 

samhället) 
• Ortsanalys Fliseryd (analys och handlingsplan med fysiska åtgärder i miljön för 

samhället) 
• Ortsanalys Blomstermåla (analys och handlingsplan med fysiska åtgärder i miljön för 

samhället) 
• Ortsanalys Ålem (analys och handlingsplan med fysiska åtgärder i miljön för 

samhället) 
• Uteserveringar råd och riktlinjer (hur kommunens gator och annan allmän mark får 

tas i anspråk för uteserveringar) 
• Utredning om kulturhistoriskt värdefulla bebyggelsemiljöer centrala Mönsterås (råd 

och riktlinjer för samhällets utveckling med fokus på kulturvärden inte ska 
förvanskas) 

• Utredning om kulturhistoriskt värdefulla bebyggelsemiljöer Ålem Kyrkby och 
Pataholm (råd och riktlinjer för samhällets utveckling med fokus på kulturvärden inte 
ska förvanskas) 

• Utredning om kulturhistoriskt värdefulla bebyggelsemiljöer centrala Timmernabben 
(råd och riktlinjer för samhällets utveckling med fokus på kulturvärden inte ska 
förvanskas) 

• Anvisningar för grävtillstånd (hur kommunen ska agera som väghållare och 
markägare när ledningsägare vill gräva ner ledningar i kommunal mark) 

• Policy för enskilda vägar (hur kommunen ska ge bidrag till väghållare för enskilda 
vägar) 

• Uppdrag genom beslutade motioner och medborgarförslag.  
 
5. Kommunstyrelsens reglemente är under uppdatering.  
 
Ärendets behandling 
KSAU 2024-06-04, KS 2024-02-06 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag  
KS 2023/205 Begäran om förtydligande gällande kommunstyrelsens svar på granskningen 

KS 2023/205 Granskning av kommunstyrelsens styrning och uppföljning av den tekniska 
förvaltningen 

Beslut KSAU 2024-06-04 

Beslut KS 2024-02-06 
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§ 129  

Överföring av skolhälsovårdsjournaler till annan kommun 
läsåret 2024/2025 
Diarienummer: 2024/217 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande för läsåret 2024/2025: 

Skolhälsovårdsjournal för elev i Mönsterås kommun, som byter till offentligt bedriven skola i 
annan kommun, får överföras till den mottagande kommunens skolhälsovård efter elevens 
eller vårdnadshavarnas medgivande. Byter eleven till privat skolhälsovård får överföring av 
skolhälsovårdsjournal endast ske genom överlämnande av kopior till mottagande privat 
skolhälsovård. 

Kommunfullmäktige uppdrar åt barn- och utbildningsnämnden att ansvara för uppgifter 
hänförliga till 15 § arkivlagen, det vill säga att besluta om överföring av skolhälsovårdsjournal 
till annan kommun. 

Sammanfattning   
För att kunna följa en elevs hälsa och utveckling under hela skoltiden, från förskoleklass till 
gymnasiet, är det viktigt att skolhälsovårdsjournalerna följer med eleven under hela 
skoltiden. När en elev byter skola bör därför skolhälsovårdsjournalen följa eleven. Om eleven 
byter till en skola i en annan kommun sker detta lämpligen genom ett avhändande av 
journalen. Ett avhändande innebär att journalen i sin helhet överlämnas till den andra 
kommunens skolhälsovård.  

Enligt 15 § arkivlagen (1990:782), får en kommunal myndighet avhända sig allmänna 
handlingar endast genom ett sådant återlämnande eller överlämnande som sker med stöd av 
lag eller särskilt beslut av kommunfullmäktige. Det finns inte någon lag som ger kommunen 
möjlighet att överlämna skolhälsovårdsjournaler till annan kommun, varför det behövs ett 
särskilt beslut från kommunfullmäktige för att möjliggöra detta. Beslutet måste fattas årligen. 

Skolhälsovårdsjournalen bör följa eleven eftersom det inte finns något värde i att journaler 
för avflyttande elever arkiveras i Mönsterås. Byter eleven till privat skolhälsovård får 
överföring av skolhälsovårdsjournal dock endast ske genom överlämnande av kopior. 
Notering om var kopior skickats ska göras i den journal som kopierats (originaljournalen).  

Att överföra en skolhälsovårdsjournal kräver samtycke från vårdnadshavare eller elev om 
eleven är mogen att själv fatta beslut (12 kap 2-3 §§ offentlighets- och sekretesslagen).  

Barn- och utbildningsnämnden föreslår följande för läsåret 2024/2025: 
”Skolhälsovårdsjournal för elev i Mönsterås kommun, som byter till offentligt bedriven skola i 
annan kommun, får överföras till den mottagande kommunens skolhälsovård efter elevens 
eller vårdnadshavarnas medgivande. Byter eleven till privat skolhälsovård får överföring av 
skolhälsovårdsjournal endast ske genom överlämnande av kopior till mottagande privat 
skolhälsovård. 
Kommunfullmäktige uppdrar åt barn- och utbildningsnämnden att ansvara för uppgifter 
hänförliga till 15 § arkivlagen, det vill säga att besluta om överföring av skolhälsovårdsjournal 
till annan kommun.” 
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Ärendets behandling 
BUN 2024-05-29, KSAU 2024-06-18 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag  
Beslut BUN 2024-05-29 

Beslut KSAU 2024-06-18 
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§ 130  

Nedläggning av Mönsteråsgymnasiet 
Diarienummer: 2024/216 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att lägga ned Mönsteråsgymnasiet. 

Sammanfattning   
Kommunfullmäktige i Mönsterås kommun beslutade 2024-02-26 att ansluta sig till 
Kalmarsunds gymnasieförbund från och med 2024-08-01.  

Beslut behöver nu fattas om att lägga ner Mönsteråsgymnasiet då Mönsterås kommun 
upphör att vara huvudman för gymnasial utbildning. 

Barn- och utbildningsnämnden har beslutat att till kommunfullmäktige föreslå en nedläggning 
av Mönsteråsgymnasiet. 

Ärendets behandling 
KSAU 2024-06-18 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag  
Beslut BUN 2024-05-29 

Beslut KSAU 2024-06-18 
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§ 131  

Dataskyddsombud för kommunstyrelsen 
Diarienummer: 2024/130 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen utser Therese Jigsved, kommunalförbundet Sydarkivera, till 
dataskyddsombud för kommunstyrelsen från och med 2024-09-01. 

Sammanfattning   
Myndigheter som behandlar personuppgifter behöver utse ett dataskyddsombud. Ombudets 
roll är att kontrollera att dataskyddsförordningen (GDPR) följs inom organisationen genom att 
till exempel utföra kontroller och informationsinsatser. 

Den övergripande och viktigaste uppgiften för dataskyddsombudet är att övervaka att 
organisationen följer dataskyddsförordningen. 

Det innebär bland annat att: 

• samla in information om hur organisationen behandlar personuppgifter 
• kontrollera att organisationen följer bestämmelser och interna styrdokument 
• informera och ge råd inom organisationen. 

Mönsterås kommun har ingått avtal med Sydarkivera om tjänsten som dataskyddsombud. 
Det innebär att varje nämnd behöver utse dataskyddsombud och anmäla detta till 
Integritetsskyddsmyndigheten (IMY). 

Ärendets behandling 
KSAU 2024-08-13 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag  
Beslut KSAU 2024-08-13 
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§ 132  

Varumärkesskydd för Mönsterås kommun 
Diarienummer: 2024/235 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att Mönsterås kommuns logotyp ska vara 
varumärkesskyddad i sin helhet och varje märke för sig.  

Sammanfattning   
Mönsterås kommuns logotyp är kommunens starkaste varumärke. Den visar tydligt att det är 
Mönsterås kommun som står som avsändare för en verksamhet, en tjänst, ett konto i sociala 
medier eller viss information.  

Logotypen består av ett bildmärke med tre delar: Briggen Maria av Mönsterås, 
kommunvapnet och banderollen. Samt ett ordmärke: namnet Mönsterås kommun. 
Logotypens bildmärke och ordmärke kan användas var för sig eller tillsammans.  

Sedan 1974 är kommunvapnet i sin nuvarande form registrerat hos Kungliga Patent- och 
Registreringsverket. Övriga delar eller märken i logotypen är inte registrerade.  

Genom att varumärkesskydda kommunens logotyp i sin helhet och varje märke för sig kan vi 
skydda kommunens varumärke för intrång, förhindra registrering av nya varumärken och 
säkerställa att kommunen har immateriella rättigheter för alla delar i logotypen. Vilket 
innebär att endast Mönsterås kommun har rätt att använda kommunens logotyp eller ge 
medgivande för användning av andra. 

Ärendets behandling 
KSAU 2024-08-27 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Beslutsunderlag  
Beslut KSAU 2024-08-27 
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§ 133  

Införande och utveckling av digital post 
Diarienummer: 2024/275 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar att införa och utveckla digital post. 

Sammanfattning   
Sveriges kommuner och regioner (SKR) har ett erbjudande inom det så kallade ”Handslaget 
för välfärdsutveckling genom digitalisering” som är en kommungemensam kraftsamling i 
syfte att öka digitaliseringstakten. Siktet är visionen ”Världens mest innovativa och 
omtänksamma välfärd”. Målet för initiativet är att 80 procent av kommunerna är anslutna till 
Digital post och gör 80 procent av sina postförsändelser via tjänsten. Syftet med initiativet är 
att skapa förenklingar och minska hinder för användande och anslutning till tjänsten. Vilket 
skapar nyttor i form av frigjorda ekonomiska medel och frigjord tid hos kommunens 
medarbetare – resurser som kan användas till annat värdeskapande arbete. 

En kommun med ca 16 000 invånare skickar ungefär 96 000 postförsändelser till 
privatpersoner och företag på ett år. Från 1 januari 2024 kostar ett porto 18 kr. Att skicka 
digital post kostar mellan 0,15 kr och 0,70 kr. Införandet innebär självklart initiala kostnader 
för teknik och förändringsledning men det är kostnader som kan komma att betala sig i 
minskade löpande kostnader för post. 

Ärendets behandling 
KSAU 2024-09-03 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag  
Beslut KSAU 2024-09-03 
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§ 134  

Brottsofferjouren - Samarbetsavtal 
Diarienummer: 2024/131 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen godkänner avtalet med brottsofferjouren.  

Sammanfattning   
I en motion inskickad av Lejla Radovic (S) under år 2023 föreslogs att Mönsterås kommun ska 
lyfta frågan om stöd till brottsofferjouren tillsammans med Oskarshamns kommun och 
Högsby kommun. Motionen bifölls. 

Brottsofferjouren har skickat in ett förslag på avtal till Mönsterås kommun. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har gett kommunchefen i uppdrag att ta fram ett förslag till 
avtal med Oskarshamns kommun, Högsby kommun och brottsofferjouren. 

Vid dagens sammanträde redovisas ett förslag till avtal som följer övriga kommuners avtal. 
Det kommer tas fram ett avtal i varje kommun men de kommer bygga på samma 
förutsättningar. 

Ärendets behandling 
KSAU 2024-08-27 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag  
Beslut KSAU 2024-08-27  

KS 2024/131 IOP Avtal Mönsterås 
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§ 135  

SITHS-kort inom Mönsterås kommun 
Diarienummer: 2024/262 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar att häva beslutet från 2010-04-13 dnr. 2010/47. 

Sammanfattning   
Mönsterås kommun tog beslut (KS 2010/47) att SITHS-kort ska vara Mönsterås kommuns 
metod för säker identifiering (tvåfaktorsautentisering), vilket betyder att andra 
identifieringssystem inte ska införas. 

Då kortämnet som ligger till grund för att skapa SITHS-ID kort slutat tillverkas och inte längre 
finns att tillgå på marknaden, samt då kommunens giltiga SITHS-ID kort är 0 till antalet, bör 
beslutet om att alla kommunanställda ska ha SITHS-ID-kort från 2010 återkallas.  

Nuvarande SITHS-identifiering sker via SITHS e-id kopplat till hälso- och sjukvårdens HSA-
register. Detta medför att Mönsterås kommun inte längre behöver vara utfärdare för ID-kort.  

Ärendets behandling 
KSAU 2024-08-27 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag  
Beslut KSAU 2024-08-27 
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§ 136  

Medborgarförslag - Öppna nämndsammanträden 
Diarienummer: 2024/155 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget besvarat med yttrande.  

Sammanfattning   
Ulrica Widesdotter föreslår i ett medborgarförslag: 

• Att nämndsmöten ska vara öppna för kommuninvånare och pressen 
• Att frågor som behandlar personärenden sker under ”lykta dörrar” 

Yttrande 
Frågan om nämndsammanträdens offentlighet regleras i kommunallagen 6 kap 25 §: 

”En nämnds sammanträden ska hållas inom stängda dörrar. Nämnden får dock besluta att 
dess sammanträden ska vara offentliga, om fullmäktige har medgett det. 

[…] En nämnds sammanträden ska dock alltid hållas inom stängda dörrar i ärenden 

   1. som avser myndighetsutövning, eller 

   2. i vilka det förekommer uppgifter som omfattas av sekretess hos nämnden.” 

Frågan om öppna nämndssammanträden har diskuterats i många kommuner men i flertalet 
kommuner har detta nekats. Anledningen är att det finns ett antal aspekter som påverkar ett 
sådant beslut negativt. 

Öppna möten ställer högre krav på möteslokaler och säkerhet. De möteslokaler som idag 
nyttjas för nämndssammanträden klarar inte så många fler personer än de som finns i 
nämnden och de tjänstepersoner som ingår i mötet. Det skulle också kräva personalresurser 
för att lotsa besökare till och från sammanträdesrummet.  

Säkerhetsaspekten har blivit en mycket viktig fråga, inte minst med tanke om omvärldsläget 
och krav om utrymning och inrymning vid eventuella incidenter.  

När möten är öppna för allmänheten och pressen kan det även påverka ledamöternas 
villighet att tala fritt och ärligt. Ledamöter kan känna sig pressade att hålla tillbaka sina 
åsikter eller att framföra politiskt korrekta svar i stället för att ha en öppen och ärlig 
diskussion, vilket kan försämra beslutsfattandet. Ett öppet forum främjar inte det fria 
meningsutbytet över partigränserna, vilket är en förutsättning för de samförståndslösningar 
som hittills i hög grad präglat beslutsfattandet i vår kommun. 

Kommunfullmäktiges presidium vill öka intresset för politiken in kommunen och har givit 
kommunchefen i uppdrag att hitta lösningar för att öka medborgardialogen. Förslag ska 
lämnas till presidiet under 2024. 

Ärendets behandling 
KSAU 2024-08-13  

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsunderlag  
Beslut KSAU 2024-08-13  

KS 2024/155 Medborgarförslag 
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§ 137  

Medborgarförslag - Stadsportar 
Diarienummer: 2018/155 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget besvarat med yttrande.  

Sammanfattning   
I ett medborgarförslag inlämnat av Marie-Louise Canova föreslås att stadsportar ska 
upprättas vid korsningen Repslagargatan/Storgatan och vid Modeerska huset. 

Yttrande 
Det är en god idé att genom fysisk gestaltning tydliggöra var centrum börjar och slutar. 
Tydliga entréer och gränser skapar orienterbarhet och därav trygghet som leder till trivsel, i 
det att människor kan avläsa sin omgivning. En plats med en tydlig avgränsning är lättare att 
identifiera. Det är viktigt att Mönsterås har ett välkomnande in till sitt centrum. 

Angående stadsportar saknas det enligt Kalmar läns museum historiskt stöd för att 
stadsportar ska ha funnits i Mönsterås. I flera källor talas det dock om tullplatser. Platser som 
enligt Kalmar Länsmuseum sannolikt bestod av en enklare grind och inte en ståtlig port. 
Vidare var dessa platser ofta föremål för bråk. Tullplatserna ska ha funnits mellan 1600-talet 
till 1800-talet. Varken hembygdsföreningen eller länsmuseet har bilder på hur dessa platser 
kan ha sett ut. 

Eftersom det är tveksamt om det överhuvudtaget har funnits egentliga stadsportar mer än 
som grindar eller liknande är det svårt att historiskt sett finna stöd i att göra nya stadsportar. 
Att på något sätt uppmärksamma dessa fysiska platser i staden som varit förknippade med 
tull är dock förstås fullt möjligt. Detta skulle förslagsvis kunna göras genom fysisk gestaltning, 
exempelvis genom val av markbeläggning eller genom markering i markbeläggningen. 

Medborgarförslaget föreslår en port vid Modeerska huset och en vid korsningen 
Storgatan/Repslagaregatan. Idag är det en tydlig markering med val av markbeläggning 
mellan just korsningen Storgatan/Repslagaregatan och Modeerska huset. På denna sträcka 
lades gatsten i början av 2000-talet. Den vackra gatumiljön längs centrum med alla butiker 
har därmed ramats in genom fysisk gestaltning. 2025 finns medel i investeringsbudgeten för 
att förlänga gatstenen norrut till rondellen. På så vis blir det en tydlighet att Mönsterås 
centrum börjar redan vid Storgatan/rondellen. 

Utöver markbeläggning arbetar Mönsterås kommun också med utsmyckning av gaturummet 
längs Storgatan, bland annat genom blomplanteringar. Under hösten 2024 kommer även 
skyltskåp sättas upp längs Storgatan där Mönsterås Handel får möjlighet att marknadsföra 
sina evenemang och butiker, vilket också stärker känslan av ett centrum.  

Ärendets behandling 
KSAU 2024-09-03 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag  
KS 2018/155 Medborgarförslag 
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KS 2018/155 Yttrande - Kalmar läns museum  

Beslut KSAU 2024-09-03 
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§ 138  

Medborgarförslag - Laddstationer för elbilar 
Diarienummer: 2023/13 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget besvarat med yttrande. 

Sammanfattning   
I ett medborgarförslag föreslås att kommunen ser till att det ordnas laddstationer för elbilar i 
alla kommunens tätorter.  

Mönsterås kommunen delar samma uppfattning som medborgarförslagets författare. En 
utbyggnad av laddinfrastrukturen är en viktig pusselbit för att samhället gemensamt ska 
kunna ställa om till en mer hållbar livsstil.  

Mönsterås kommun har identifierat 15 lämpliga kommunala ytor för laddinfrastruktur inom 
kommunens fem större samhällen, samt på Oknö och Pataholm. Platserna finns tillgängliga 
på kommunens hemsida för intresserade aktörer som vill teckna avtal med kommunen om 
uppsättning av laddplatser. 

I slutet av maj tecknades det första avtalet om laddstolpar på kommunal allmän mark. Ålem 
energi kommer under 2024 sätta upp fem laddplatser på Mönsterås torg, två laddplatser på 
Blomstermåla torg, och två laddplatser i centrala Timmernabben, på parkeringen vid 
Bäckvägen. 

Ärendets behandling 
KSAU 2024-06-18 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag  
KS 2023/13 Medborgarförslag  

Beslut KSAU 2024-06-18 
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§ 139  

Medborgarförslag - Sänkt hastighet i Mönsterås 
Diarienummer: 2024/12 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen: 

1. anser medborgarförslaget besvarat med yttrande. 
 

2. uppdrar åt samhällsbyggnadsavdelningen att ta fram en förstudie som undersöker 
möjligheten och konsekvenserna att gå över till 40/60 km/h i stället för nuvarande 
50/70 km/h i kommunens tätbebyggda områden. 

Sammanfattning   
Leif Grandell föreslår i ett medborgarförslag att genomgående sänka hastigheten till 40 km/h 
i centrala Mönsterås. 

Idag är bashastigheten för svenska tätorter 50 km/h. Regeringen gav myndigheten 
Trafikanalys i uppdrag 2017 att utreda ny bashastighet för Sverige. Trafikanalys har efter 
utredning förordnat att det från nationellt håll beslutas om sänkt bashastighet från 50 km/h 
till 40 km/h. Något sådant beslut har ännu inte tagits. 

Kommuner har trots att ett sådant beslut saknas möjlighet att genom Trafikförordningen 
(1998:1276) besluta om lokala trafikföreskrifter om högsta tillåtna hastighet, såsom avsteg 
från den generella hastigheten. Där framgår att begränsningar av hastigheten får meddelas 
om det är motiverat av hänsyn till trafiksäkerheten, framkomligheten eller miljön.  

Mönsterås kommun avser inte att endast sänka hastigheten från 50 km/h till 40 km/h i ett 
enskilt område, exempelvis Mönsterås centrum. Om och när en sänkning blir aktuell bör den 
ha föregåtts av en större utredning som studerar alla kommunens tätbebyggda områden. 
Innan beslut om en sådan utredning tas bör en förstudie tas fram.  

Beroende på vad en sådan förstudie och därefter eventuell hastighetsplan kommer fram till, 
kan en hastighetssänkning i centrala Mönsterås bli aktuell. 

Ärendets behandling 
KSAU 2024-08-27 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag  
Beslut KSAU 2024-08-27  

KS 2024/12 Medborgarförslag 
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§ 140  

Medborgarförslag - Ändring av körriktning 
Diarienummer: 2019/51 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget besvarat med yttrande.  

Sammanfattning   
I medborgarförslag inskickat 2019-03-06, föreslås att trafik ska tillåtas i båda riktningarna på 
Kyrkogatan eftersom boende söder om Polisgränd på Storgatan måste efter att ha lastat av 
varor åka runt en stor del av samhället för att återkomma till Polisgränd där infart till torget 
kan ske. 

Då en ändring av körriktningen på Kyrkogatan har påverkan på Storgatan och Torgets 
trafikflöde har ett PM tagits fram som bedömt trafikföringen ett större område än bara 
Kyrkogatan.  

Utredningen visar att körriktningarna på Kyrkogatan och Polisgränd inte bör förändras, samt 
att in- och utfart mot torget bör ske så att trafiken belastar gångfartsområdet så lite som 
möjligt då Storgatan är relativt smal med flera entréer. För att minska trafiken på Storgatan 
(mellan Torggatan och Kyrkogatan) bör därför infart till torget tillåtas från Torggatan. All 
trafik till torget passerar redan idag denna föreslagna infart. Det ökar också tydligheten för 
trafik som angör centrum via Torggatan var de hittar parkeringsmöjligheter. Enbart infart från 
Torggatan innebär dock att all trafik leds ut mot Storgatan via Kyrkogatan vilket kan leda till 
ökad trafik på Storgatan söderut och Kyrkogatan österut mot Sjötorgsvägen och Sjögatan. Det 
leder också till att trafik som angjort torget via Torggatan och vill tillbaka samma väg tvingas 
då köra runt via till exempel Sjötorgsvägen.  

Medborgarförslaget nämner även att trafik som har ärende på Storgatan (mellan Polisgränd 
och Kyrkogatan) och därefter vill nå torget behöver åka runt en stor del av samhället för att 
återkomma till torget. Den ”omväg” det innebär att komma tillbaka till torget tar cirka två 
minuter att köra och bedöms inte som orimligt lång i relation till behovet. Denna typ av trafik 
bedöms utgöra en mycket liten andel av trafiken i området. 

Avseende att tillåta dubbelriktad trafik så skapar det en sämre miljö för gångtrafikanter inom 
gångfartsområdet. Det blir trängre och gående behöver ha uppsikt åt båda hållen. Möjlighet 
att nå torget finns också via Polisgränd, så enda syftet med att ha dubbelriktad trafik är att 
tillgodose det specifika behovet att kunna stanna till på Storgatan (mellan Polisgränd och 
Kyrkogatan) och sedan köra in på torget. Med dubbelriktad trafik finns risk att fler väljer att 
köra in på torget via Storgatan - Kyrkogatan för att leta parkeringsplats på södra delen av 
torget. Sikten är också begränsad i korsningen så mer svängande trafik bör undvikas. 

Ärendets behandling 
KSAU 2024-06-18 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag  
Beslut KSAU 2024-06-18 

KS 2019/51 PM Trafikföring 2024 (Sweco) 
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§ 141  

Motion - Solenergiproduktion 
Diarienummer: 2023/7 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen återremitterar ärendet för ett förtydligande gällande punkt 4. 

Sammanfattning   
I motion inskickad av Lennart Johansson (V), Alice Saksenvik (V) och Stellan Hamrin (V) 
föreslås att Mönsterås kommun utreder: 

1. Möjligheterna att anlägga en solenergipark på kommunens mark 
2. Möjligheterna för Ålems Energi AB/Ålem energi Kraft AB att bygga och förvalta en 

sådan solenergipark 
3. Att Ålems Energi AB/Ålem energi Kraft AB sätter upp solceller på kommunens 

byggnader, så väl bostadshus som på andra byggnader 
4. Möjligheterna för Ålems Energi AB/Ålem energi Kraft AB att leasa ut 

solenergianläggning på hustak till den verksamhet som bedrivs i byggnaden 
5. Möjligheterna att kombinera jordbruksproduktion med solenergiproduktion på 

kommunägd åkermark 
6. Möjligheterna att lagra producerad energi 

Yttrande 
Senaste året har det inkommit flera förfrågningar om att uppföra solenergiparker på 
kommunal mark. I förslaget till ny översiktsplan står det att kommunen ska se positivt på 
etablering av solcellsparker. Av olika anledningar har dock ännu ingen solenergipark blivit 
verklighet, i dagsläget förs dialog med företag som är intresserad av att anlägga en 
solenergipark på kommunal mark söder om Blomstermåla, men förhandlingarna är i ett tidigt 
skede. Under våren 2024 har förvaltningen även vetskap om två solcellsparker som planeras 
på privat mark i kommunen. 

Solcellsparker kräver i regel inget bygglov om den uppförs utanför detaljplanelagt område, 
däremot kräver transformatorstationer och teknikbodar bygglov. Samråd enligt 12 kap. 6 § i 
miljöbalken behövs dock med staten om det finns en risk för väsentlig påverkan på 
naturmiljön. När anläggandet av en solcellspark innebär ianspråktagande av jordbruksmark 
görs en prövning enligt bestämmelserna i 3 och 4 kap. miljöbalken. Den kombination av 
jordbruksproduktion och solenergiproduktion som diskuterats i Mönsterås kommun är 
betande djur.  

Som en del i klimatomställningen står hela energibranschen inför en enorm 
strukturomvandling, och elproduktionen i Sverige förväntas att dubbleras till 2045. För att 
detta ska kunna förverkligas behöver elnätets kapacitet förstärkas, vilket är beräknat till en 
kostnad om ca 1 000 mdr kronor. Vi har sett en stor vilja att installera sol- och batteriparker 
men vid installation av större anläggningar berörs ofta överliggande nät och då krävs 
omfattande nätutredningar. Väntetiden för dessa nätutredningar ligger idag runt 1,5-2 år och 
många intressenter drar sig då ur, pga osäkerhet.  

Ett viktigt elproduktionstillskott i Ålem Energis nät har varit från solceller. Under de senaste 2 
åren har solcellsproduktionen i Ålem Energis nät ökat med 500%, från 367 000 kWh till 
1 822 000 kWh och solcellsproduktion beräknas fortsätta öka. Men en ökad produktion leder 
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i flera fall till kapacitetsproblem som kräver kostsamma nätförstärkningar, vilka noggrant 
måste utredas och finansieras.   

Ålem Energi ser kontinuerligt över möjligheter till ökad elproduktion inom sitt koncessions-
område och det finns några tänkbara alternativ där kapaciteten på vårt nät inte överskrids, 
där Ålem Energi skulle kunna satsa på solproduktion. Detta är nu under utredning.  

Företag som installerar solceller finns det gott om på marknaden och Ålem Energi har varken 
resurser eller för avsikt att påbörja denna typ av verksamhet.  

Ålem Energi följer utvecklingen kring lagring av energi och kommer bevaka när och om det 
blir en lönsam verksamhet.  

Ärendets behandling 
KSAU 2024-06-04 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsen återremitterar ärendet för ett förtydligande gällande 
punkt 4.  

Beslutsunderlag  
Motion om solenergiproduktion 

Beslut KSAU 2024-06-04 
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§ 142  

Motion - Ansluta kommunen till "Ung omsorg" 
Diarienummer: 2024/174 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen skickar ärendet på remiss till socialnämnden för yttrande.  

Sammanfattning   
Renée Solstad (S), Lejla Radovic (S) och Anne Blomqvist (S) föreslår i en motion att 
kommunen undersöker möjligheten att ansluta till konceptet ”Ung omsorg”.  

Ung omsorg organiserar ungdomar i grupp som besöker äldreboenden några timmar på 
helgen för att genomföra sociala aktiviteter med äldre. Ungdomarna arrangerar olika typer av 
aktiviteter så som exempelvis allsång, sällskapsspel, sittgympa, handmassage, visa hur en 
iPad fungerar, pyssel, leta upp gamla favoritartister på Spotify, m.m. Aktiviteten har som syfte 
att bryta isen och kärnan i verksamheten är mötet mellan de unga och gamla. 

Kostnaden för att ansluta sig till Ung omsorg är: 

Uppstartskostnad  97 000 kr 
Solhem   108 400 kr/år 
Torshaga   135 500 kr/år 
Åshaga   108 400 kr/år 
 
Ärendets behandling 
KSAU 2024-08-13 

Dagens sammanträde  
Förslag till beslut på mötet 
Robert Rapakko (S) föreslår att skicka ärendet på remiss till socialnämnden för yttrande.  

Beslutsgång  
Ordförande finner att kommunstyrelsen skickar ärendet på remiss till socialnämnden för 
yttrande. 

Beslutsunderlag  
Beslut KSAU 2024-08-13  

KS 2024/174 Verksamhetsförslag Ung Omsorg i Monsteras kommun 2024 

KS 2024/174 Motion 
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§ 143  

Motion - Öppettider för ställplatser i Mönsterås hamn 
Diarienummer: 2023/382 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anse motionen besvarad med yttrande.  

Sammanfattning   
Mönsterås kommun har ställplatser för husbilar vid hamnen. Idag är ställplatserna öppna 
under perioden 1 juni till 31 augusti. 

Anni Juhl Nielsen (SD) föreslår i en motion: 

1. Att kommunen utreder möjligheten till att hålla ställplatserna för husbilar öppna 
under perioden 1 maj till 30 september med fortsatt service till gästerna i form av 
tillgång till el, toalett och dusch.  

2. Att kommunen efter utredningen fattar beslut om att ställplatserna ska vara öppna 
från 1 maj till 30 september om inte utredningen har visat på några tungt vägande 
hinder mot detta. 

 
Yttrande 
Under 2024 utreds olika förslag på utrymme för servicebyggnad som inkluderar toalett och 
dusch som även kan nyttjas av ställplatserna. Under maj 2024 har ett automatiskt system 
införts för att kunna boka och betala för sin ställplats dygnet runt, vilket innebär att 
ställplatserna i Mönsterås hamn kommer vara öppna för bokning året runt. 

Ärendets behandling 
KSAU 2024-06-18 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag  
2023/382 Motion 

Beslut KSAU 2024-06-18  
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§ 144  

Delfinansiering Industrins Ostkust Centrum (IOC) 
Diarienummer: 2024/274 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar att bifalla ansökan om driftbidrag med 150 tkr/år för perioden 
2024-2026 samt att näringslivschef disponerar ytterligare 110 tusen per år för finansiering av 
projekt. 

Sammanfattning   
Industrins Ostkust Centrum AB (IOC) arbetar med samverkan inom kompetensutveckling, 
kompetensförsörjning, företagsstöd och marknadsföring. Samverkan sker med Mönsterås 
Lärcentrum och framåt Kalmarsunds gymnasieförbund för påverkan av utbildning på alla 
nivåer mot näringslivets behov. 

IOC har ansökt om en förnyelse av driftbidraget för ytterligare tre år. Mönsterås har tidigare 
lämnat driftbidrag med 150 tusen kronor per år.  

IOC har även ett antal projekt tillsammans med Mönsterås kommun som har finansierats av 
kommunen och ska godkännas av näringslivschefen. Förslaget är att näringslivschef Cecilia 
Drehmer disponerar ytterligare 110 tusen per år för finansiering av projekt. För 2024 föreslås 
kartläggning av kompetensbehov inom näringslivet i Mönsterås kommun, undersökning om 
ett näringslivscenter samt Elmiamässan. 

Ärendets behandling 
KSAU 2024-09-03 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag  
Beslut KSAU 2024-09-03 
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§ 145  

Räddningstjänst Sydost - Revisionsberättelse och 
årsredovisning 2023 
Diarienummer: 2024/209 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna årsredovisningen och bevilja 
styrelsen ansvarsfrihet. 

Sammanfattning   
Medlemskommunernas fullmäktiges utsedda revisorer har granskat verksamheten som 
bedrivits av Räddningstjänst Sydost under 2023. 

Direktionen ansvarar för att verksamheten bedrivs i enlighet med gällande mål, beslut och 
riktlinjer samt de föreskrifter som gäller för verksamheten. Den ansvarar också för att det 
finns en tillräcklig intern kontroll samt återrapportering till medlemskommunernas respektive 
fullmäktige.  

Revisorerna bedömer sammantaget att direktionen har bedrivit verksamheten på ett 
ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredställande sätt. Räkenskaperna bedöms i 
allt väsentligt vara rättvisande. 

Ärendets behandling 
KSAU 2024-06-18 

Dagens sammanträde  
Beslutsgång 
Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Jäv 
Anders Johansson (C) och Robert Rapakko (S) anmäler jäv och deltar inte i handläggning av 
ärendet.   

Beslutsunderlag  
Beslut KSAU 2024-06-18 

KS 2024/209 Revisionsberättelse för 2023 

KS 2024/209 Granskning av årsredovisning 2023 

KS 2024/209 Rapport god ekonomisk hushållning och balanskravet_ 

KS 2024/209 Det sakkunniga biträdets yttrande 

KS 2024/209 Årsredovisning 2023 - Räddningstjänsten Sydost 
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§ 146  

Ansökan om medfinansiering - Vållö fiskevårdsområde, brygga 
Estenäs 
Diarienummer: 2024/233 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen beviljar medfinansiering om 100 000 kronor. 

Sammanfattning   
Vållö fiskevårdsområde har initierat ett infrastrukturprojekt för att anlägga en brygga på 
Estenäs, Vållö. De ansöker om ekonomiskt stöd från Mönsterås kommun för att förverkliga 
projektet.  

Ärendets behandling 
KSAU 2024-08-27 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag  
KS 2024/233 Ansökan  

KS 2024/233 Följebrev 

Beslut KSAU 2024-08-27 
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§ 147  

Delegationsbeslut 2024 
Diarienummer: 2024/4 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av fattade delegationsbeslut.  

Beslutsunderlag  
• Protokoll KSAU 2024-06-04 
• Protokoll KSAU 2024-06-18 
• Protokoll KSAU 2024-08-27 
• Protokoll KSAU 2024-08-13 
• KS 2024/4 Delegationsbeslut ekonomiavdelningen KS september 
• KS 2024/4 Delegationsbeslut Tekniska förvaltningen KS 10 september 
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§ 148  

Kommunchefen informerar 
-- -- 

Beslut  
Kommunstyrelsen lägger informationen till handlingarna.  

Sammanfattning   
Kommunchef Fredrik Johansson informerar om följande punkter: 

• Sjukfrånvaro 
• Befolkningsstatistik och kommande befolkningsutveckling 
• Antal arbetslösa 
• ”Handslaget för välfärdsutveckling genom digitalisering” 
• Bilden av kommunen som arbetsplats 
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§ 149  

Meddelanden 
Diarienummer: 2024/1 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen lägger inkomna meddelanden till handlingarna.  

Beslutsunderlag  
• Härnösand FR 273-24 Dom 2024-06-04 
• Tertialuppföljning 1 2024, Räddningstjänster Sydost 
• Protokoll tillgänglighetsrådet 2024-05-13 
• Verksamhetsredogörelse Överförmyndarverksamheten 2024, inklusive 

inspektionsprotokoll 
• Beslut SN 2024-08-26 Yttrande - Granskning av ekonomistyrningen inom 

socialnämnden 
• Protokoll direktionsmöte RTSO 2024-05-17  
• Mötesprotokoll Hjälpmedelsnämnden 2024-05-31 
• Sydarkivera Återbetalning av medlemsavgift till medlemmar 
• Protokoll stämma Alsteråns vattenråd 2024-05-23 
• Protokoll styrelsemöte Alsteråns vattenråd 2024-05-23 
• Bostadsmarknadsanalys Kalmar län 2024 Lst Kalmar 
• Protokoll styrelse Kommunförbundet Kalmar län 
• Oförändrad förbundsavgift år 2025 till Sveriges Kommuner och Regioner 
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§ 150  

Övriga frågor 
-- -- 

Beslut  
Inga övriga frågor vid dagens sammanträde.  
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.	

Ordförande: Anders Johansson

Kommunsekreterare: Helena Wallner

Ledamot: Anni Juhl Nielsen

Ledamot : Åsa Ottosson
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